
PROTOKÓ Ł NrXVIII/2020 
z sesji Rady Gminy Świdwin 

odbytej w dniu 25 lutego 2020 r. 

XVIII/2020 Sesja Rady Gminy Świdwin odbyła się  w Sali posiedzeń  Urzędu Miasta i Urzędu 
Gminy Swidwin. 

Godzina rozpocz ęcia - 12.00 
Godzina zakończenia - 13.12 

Stan radnych.....................................15 
Obecnych na sesji 	 i ł  

Lista obecno ści stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protoko łu. 

Ad. 1. OTWARCIE SESJI I STWIERDZENIE QUORUM 

Na podstawie art. 19 ust. 2 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorz ądzie gminnym 
o godz. 12.00 otwarcia XVIII/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin dokona ła Przewodnicząca 
Rady - Pani Anna Olejniczak. 
Przewodnicząca Rady Gminy Swidwin powitała radnych, so łtysów oraz zaproszonych go ści: 

- Pana Kazimierza Lechockiego - Wójta Gminy Świdwin 
- Pana Tomasza Waszczyka - Zast ępcę  Wójta Gminy Swidwin 
- Panią  Halinę  Czajkowską  - Sekretarz Gminy Swidwin 
- Panią  Renatę  Kamińską  - Skarbnik Gminy Swidwin 
- Pana Sebastiana Basiejko - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Kierownika Ref. O światy, 

Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin 
- Pana Rafa ła Terleckiego - Radnego Rady Powiatu w Swidwinie; Prezesa Gminnego Zak ładu 

Gospodarki Komunalnej Sp. z o.o. w Swidwinie 
- Pana Boles ława Helwiga - Kierownika Sekcji Drogowej PZD w Swidwinie 
- Panią  Sylwię  Żmudę-Kowalczyk - Kierownik Srodowiskowego Domu Samopomocy w 

Klępczewie 
- Panią  Ewę  Kretowicz - Kierownik Gminnego O środka Pomocy Spo łecznej w Swidwinie 
- Panią  Martę  Jalowską  - Dyrektor Publicznej Szko ły Podstawowej w Bierzwnicy 
- Panią  Annę  Pietrykę  - Kierownik Ref. Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG 

Swidwin 
- Pana Bartłomieja Szewczaka - Komendanta Stra ży Gminnej UG Swidwin 

Na podstawie listy obecno ści Przewodnicząca Rady stwierdzi ła prawomocno ść  obrad. 

Nieobecni radni: Krzysztof Kaszuba, Tomasz Makowski, Iwona Piotrowicz, Marcin Serafin. 

Ad. 2. ZATWIERDZENIE PROTOKOŁU Z OSTATNIEJ SESJI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że protokó ł  z sesji 
Nr XVII/2020 z dnia 28 stycznia 2020 r. wy łożony był  do wglądu w Biurze Rady i do momentu 
rozpoczęcia sesji nie wp łynęły żadne uwagi do protoko łu. 



Radni w głosowaniu jawnym przyj ę li protokó ł  jednogłośnie, stosunkiem głosów „za" - 11. 

Ad. 3. PRZYJĘCIE WNIOSKÓW DO PORZĄDKU OBRAD 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowa ła, że porządek obrad podany by ł  
w zaproszeniach na Sesj ę . 
Radni nie wnieśli uwag do przedstawionego porz ądku obrad. Wobec braku uwag 
Przewodnicząca stwierdzi ła, że porządek obrad jest porz ądkiem obowiązuj ącym. 

Porzpdek posiedzenia: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 
2. Zatwierdzenie protoko łu z ostatniej sesji. 
3. Przyj ęcie wniosków do porządku obrad. 
4. Gospodarowanie mieniem komunalnym na terenie Gminy. 
5. Informacje Przewodnicz ących Komisji i Przewodniczącego Rady o pracach mi ędzy sesjami. 
6. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie mi ędzy sesjami. 
7. Interpelacje i zapytania radnych. 
8. Czas dla samorz ądów. 
9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
10. Podjęcie uchwał : 

1) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy nieruchomo ści 
gruntowej w Rogalinie, 

2) w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomości w Smardzku, 
3) w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Swidwin na 

lata 2020-2022 
4) w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020. 

11. Wolne wnioski. 
12. Zakończenie. 

Ad. 4. GOSPODAROWANIE MIENIEM KOMUNALNYM NA TERENIE GMINY 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła o zabranie g łosu Panią  Annę  Pietrykę  
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srodowiska i Gospodarki Komunalnej UG Swidwin. 

Pani Anna Pietryka przedstawi ła informacj ę  o stanie mienia komunalnego Gminy Świdwin za 
rok 2019 (załącznik nr 2). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy wiadomo jak d ługo jeszcze b ędzie 
trwał  remont budynku w Rusinowie i kiedy dom pomocy zostanie uruchomiony? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że w związku z tym, że firma dzierżawiąca ten 
budynek nie uzyskała w zeszłym roku dofinansowania do napisanego projektu, w tym roku s ą  
już  daleko zaawansowane prace z udost ępnieniem pierwszego piętra i na jesieni prace te 
prawdopodobnie zostan ą  zakończone, a budynek zostanie zasiedlony. Wójt doda ł , że 
Towarzystwo Pomocy im. Sw. Brata Alberta pisze ponownie wniosek do ministerstwa i stara si ę  
pozyskać  środki, by uruchomić  całość . 
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Ad. S. INFORMACJE PRZEWODNICZĄCYCH KOMISJI I PRZEWODNICZĄCEGO 
RADY O PRACACH MIĘDZY SESJAMI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poinformowała, że w okresie mi ędzysesyjnym 
rada spotka ła się  na wspólnym posiedzeniu w dniu 17.02.2020 r., na którym omówiono projekty 
uchwał  na dzisiejszą  Sesj ę  Rady Gminy Swidwin. 

Ad. 6. SPRAWOZDANIE WÓJTA Z PRAC W OKRESIE MI ĘDZY SESJAMI 

Informacj ę  z działalności w okresie między sesjami przedstawili: Pani Anna Pietryka - 
Kierownik Referatu Rolnego, Ochrony Srod. i Gosp. Komunalnej UG Swidwin, Pan Sebastian 
Basiejko - Kierownik Referatu O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia UG Swidwin oraz Wójt Pan 
Kazimierz Lechocki. 

Zadania realizowane przez Referat Rolnictwa, Ochrony Środowiska i Gosp. Komunalnej 
w bieżącym okresie: 

- wydano decyzj ę  o środowiskowych uwarunkowaniach zgody na realizacj ę  
przedsięwzięcia polegaj ącego na budowie farmy fotowoltaicznej „Swidwin Solar Park" o 
mocy do 60 MW zlokalizowanej w pobli żu miejscowo ści Gola Dolna (dz. nr 19, 20, 
24/3, 26/25) 

- wszczęto postępowanie w sprawie wydania decyzji o środowiskowych uwarunkowaniach 
zgody na realizacj ę  przedsi ęwzięcia polegaj ącego na budowie obory 
wolnostanowiskowej do 52 DJP cieląt z lokalizacj ą  na działce nr 222/12 obręb 
Bierzwnica; wniosek zosta ł  złożony przez spó łkę  z o.o. Roiplant Rzecino 

- złożono wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej na zadanie z zakresu usuwania barszczu Sosnowskiego; w wyniku zapytania 
ofertowego do realizacji zadania wybrano Spó łdzielnię  Mieszkaniową  MEWA, 
Klępczewo 1, 78-312 Lekowo na kwot ę  16.985 zł  brutto 

- aktualnie przygotowywany jest wniosek do Wojewódzkiego Funduszu Ochrony 
Srodowiska i Gospodarki Wodnej na zadanie polegaj ące na usuwaniu azbestu z terenu 
gminy Swidwin; wniosek zostanie z łożony w marcu 

- w dniu 14 marca 2020 r. odb ędzie się  zbiórka odpadów wielkogabarytowych 
- w referacie rolnym sk ładane są  wnioski dot. zwrotu producentom rolnym podatku 

akcyzowego zawartego w cenie oleju nap ędowego wykorzystywanego do produkcji 
rolnej; do dnia dzisiejszego z łożono 170 wniosków; wnioski można składać  do końca 
lutego; do końca marca wszyscy wnioskodawcy otrzymaj ą  decyzje w sprawie wysoko ści 
zwrotu podatku akcyzowego 

- złożono wniosek o nieodp łatne przekazanie gruntów zasobu w łasności Krajowego 
Ośrodka Wsparcia Rolnictwa zabudowanych obiektami infrastruktury technicznej 
towarzyszącej budynkom mieszkalnym na w łasność  Gminy Swidwin tj. trzy działki 
gruntowe o łącznej powierzchni ok. 0,5 ha (0,4787 ha) po łożonych w miejscowo ści 
Lekowo 

- z łożono wniosek do Krajowego O środka Wsparcia Rolnictwa o wydzielenie ci ągu 
pieszo-jezdnego do dzia łki nr 280/2 o pow. 0,30 ha po łożonej w obrębie Swidwinek, 
która nie posiada dost ępu do drogi publicznej; po ustanowieniu drogi gmina wyst ąpi o 
bezpłatne przekazanie wymienionej nieruchomo ści na podstawie wydanej przez Wójta 
decyzji o warunkach zabudowy 

- w dniu 17 stycznia br. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  działki nr 163 o pow. 0,3873 
ha obręb Niemierzyno, sprzeda ż  bezprzetargowa na powi ększenie nieruchomo ści 
przyległej za kwotę  13.000 zł  

- w dniu 28.01 .br. podpisano akt notarialny na sprzeda ż  lokalu mieszkalnego w 
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Kluczkowie 8/2 bezprzetargowo na rzecz najemcy z uwzgl ędnieniem 95% bonifikaty za 
kwotę  1.975 zł  

- w dniu 07 lutego br. rozstrzygni ęty został  przetarg pisemny nieograniczony na sprzeda ż  
maszyny rolniczej Ładowacz chwytakowy CYKLOP wycena 3.700 z ł, cena wywo ławcza 
4.200 zł ; wpłynęła jedna oferta na kwot ę  6.000 zł , która wygrała przetarg 

- w referacie trwaj ą  przygotowania do wystąpienia do sądu o stwierdzenie zasiedzenia 
udziału w wysoko ści 115 w działce nr 60/2 w obrębie Kluczkowo; dzia łka jest 
zabudowana budynkiem mieszkalnym nr 25 pozostaj ącym w najmie 

- ogłoszony I przetarg nieograniczony na sprzeda ż  nieruchomo ści gruntowej stanowiący 
działkę  nr 74 o pow. 0,38 ha w Rusinowie zosta ł  nierozstrzygni ęty z powodu braku 
uczestników; kolejny przetarg planuje si ę  na początek kwietnia 

- wywieszono wykaz nieruchomo ści przeznaczonej do dzier żawy stanowi ący działkę  nr 69 
o pow. 0,31 ha w miejscowo ści Łąkowo, działka przeznaczona na cele rolne; przetarg 
planowany jest na 23 kwietnia br. 

- przygotowano wykaz nieruchomo ści przeznaczonej do dzier żawy stanowiący działki: 
- część  działki 85/43 o pow. do wydzier żawienia 0,0231 ha z przeznaczeniem na 

ogródek dzia łkowy w Krosinie 
- część  działki 370/8 o pow. do wydzier żawienia 0,25 ha z przeznaczeniem na cele 

rolne w Rusinowie 
Obie dzierżawy na okres do 3 lat 

- na dzień  28 lutego br. wyznaczono termin podpisania aktu notarialnego na bezp łatne 
przej ęcie działki nr 65/2 O Pow. 0,0252 ha w obrębie Przybys ław z przeznaczeniem na 
ujednolicenie gminnej dzia łki drogowej nr 80 po łożonej przy drodze wojewódzkiej w 
kierunku na Klępczewo 

- w referacie w dalszym ci ągu prowadzone jest doradztwo w zakresie Programu Czyste 
powietrze; mieszkańcy wykazuj ą  zainteresowanie informacjami o tej formie wsparcia, 
otrzymuj ą  wyczerpuj ące informacje oraz pomoc w gromadzeniu potrzebnej dokumentacji 
i wypełnieniu wniosku 

- wydawano postanowienia i decyzje dotycz ące podziału nieruchomo ści oraz 
zaświadczenia do podziałów rolnych 

- nadawano numery porz ądkowe dla nowo wybudowanych nieruchomo ści 
- wydawano zaświadczenia o przeznaczeniu w planie zagospodarowania przestrzennego 

oraz zaświadczenia dla właścicieli gruntów 
- wydawano zezwolenia na usuni ęcie drzew i krzewów 
- prowadzone są  prace przy remontach i bie żącym utrzymaniu dróg - naprawy nawierzchni 
- przygotowywane i opracowywane s ą  dokumenty do opracowania miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla inwestycji celu publicznego pn. „Przebudowa 
odgałęzienia linii 110 kV Białogard - Łobez do stacji GPZ Swidwin na lini ę  dwutorową  
110 ky" 
Pani Kierownik poinformowa ła, że w dniu wczorajszym z powodu awarii samochodu nie 
został  odebrany papier ze wszystkich miejscowo ści. W dniu dzisiejszym odbierane są  
tworzywa sztuczne, natomiast papier zostanie doko ńczony w dniu jutrzejszym. 

Zadania realizowane przez Referat O światy, Kultury, Sportu i Zdrowia w bie żącym 
okresie: 

- bieżąca obsługa świetlic gminnych (wynajmy, drobne naprawy, przegl ądy okresowe) 
- dowóz pensjonariuszy do ŚDS w Klępczewie 
- organizacja dowozu uczniów z terenu gminy Świdwin do szkó ł  specjalnych 

w Sławoborzu i Swidwinie 
- bieżąca obsługa hali sportowej w Lekowie 
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- realizacja funduszy so łeckich 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Krosinie 
- realizacja zadania w ramach Programu Rz ądowego Senior+ w Rogalinie 
- złożono wnioski do Powiatowego Urzędu Pracy o zwrot części kosztów poniesionych 

w związku z zatrudnieniem osób bezrobotnych 
- złożono wnioski o organizacj ę  robót publicznych 
- przygotowano sprawozdanie z realizacji zada ń  w zakresie osób ukaranych 
- rozstrzygni ęto otwarty konkurs ofert 2029 na zadania z zakresu upowszechniania kultury 

fizycznej i sportu na terenie gminy Swidwin tzw. sport szkolny i sport gminny; 
przyznano dofinansowania: 
- UKS Rega Bierzwnica - 10.000 z ł  (2 sekcje) 
- UKS Ayatar Lekowo - 10.000 z ł  (2 sekcje) 
- GKS IKAR Krosino - 40.000 z ł  (4 sekcje) 
- GLKS Huragan Bierzwnica - 10.000 z ł  (1 sekcja) 

- ogłoszono otwarty konkurs ofert na realizacj ę  zadania publicznego w zakresie 
prowadzenia placówek wsparcia dziennego w Bierzwnicy i w Oparznie 

- złożono wniosek do Urzędu Marszałkowskiego w ramach modernizacji infrastruktury 
sportowej 2020 na cz ęściową  wymianę  lamp o świetleniowych w hali sportowej w 
Lekowie; całkowita warto ść  wniosku wynosi 40.000 zł, dofinansowanie 20.000 z ł  

- przeprowadzono audyt projektu przez Krajow ą  Administracj ę  Skarbową  pn.: „Wsparcie 
edukacyjne uczniów szkó ł  z terenu gminy Swidwin" w ramach kontraktu 
samorządowego 

- Gmina Świdwin otrzymała 50% dofinansowania tj. kwotę  13.500 zł  na powszecFmą  
naukę  pływania „Umiem P ływać  2020" dla uczniów klas I-III szkó ł  podstawowych; 
zadanie nisza od 02.03.2020 r. 

- w okresie ferii zimowych organizowano zaj ęcia w świetlicach oraz hali sportowej, 
osobna ofertę  miały też  szkoły 

- zorganizowano wyjazd dla dzieci z terenu gminy Swidwin do gminy partnerskiej Sanitz 
w terminie 3 1.01-02.02.2020 r. (15 dzieci + 3 opiekunów) 

- w dniu 23 .02.2020 r. odby ł  się  Turniej Tenisa Sto łowego o Mistrzostwo Cieszeniewa 
Kierownik złożył  podziękowania Panu Antoniemu Gilukowi Radnemu Gminy Swidwin 
za wsparcie organizacyjne i finansowe oraz Pani So łtys 

- wręczono paczki dla dzieci z przedszkoli i żłobków na terenie gminy Świdwin w ramach 
akcji Gwiazdor oraz Gwiazdkowa niespodzianka 

- Pan Józef Soko łowski reprezentuj ący gminę  Swidwin oraz GKS IKAR Krosino zaj ął  I 
miejsce w kategorii Weteran oraz 2 miejsce w kategorii Open i Absolut w Mistrzostwach 
Szczecinka w martwym ci ągu (w zawodach startowa ło kilkaset osób) 

- Zapowiedzi: 
- Mistrzostwa Powiatu Świdwińskiego w piłce ręcznej dziewcząt IMS (2005/2006) - 

hala w Lekowie 27.02.2020 
- Mistrzostwa Powiatu Świdwińskiego w piłce ręcznej chłopców Igrzyska Dzieci 

(2007 i młodsi) - hala w Lekowie 03.03.2020 
- Mistrzostwa Powiatu Świdwińskiego w pi łce ręcznej dziewcz ąt Igrzyska Dzieci 

(2007 i młodsi) - 06.03.2020 hala w Lekowie 
- Turniej Brydża sportowego z okazji wyzwolenia Bierzwnicy - 7.03.2020 

SP Bierzwnica 
- Turniej Pi łki Nożnej Dzieci o Puchar Wita Gminy Świdwin - 14.03.2020 
- Halowy Turniej Piłki Nożnej Seniorów o Puchar Wita Gminy Świdwin - 15.03.2020 
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Zadania realizowane na stanowisku ds. pozyskiwania funduszy unijnych oraz na 
stanowisku ds. inwestycji i zamówie ń  publicznych w bieżącym okresie: 

- unieważniono przetarg na budow ę  sieci kanalizacji sanitarnej wraz z oczyszczalni ą  
ścieków w miejscowo ściach Bystrzyna i Dobrowola; sta ło się  tak, ponieważ  
najkorzystniejsza oferta któr ą  złożył  miejscowy przedsiębiorca znacznie przekroczy ła 
planowaną  warto ść  zamówienia, dlatego koniecznym sta ło się  unieważnienie przetargu; 

- ogłoszono przetarg nieograniczony pn.: „Przebudowa oczyszczalni ścieków w 
miejscowo ści Krosino"; otwarcie ofert nast ąpi 28 lutego br. 

- rozstrzygni ęto zapytanie ofertowe na dostawę  materiałów na budowę  chodników; 
najniższą  cenę  zaproponowa ła firma Drokon ze Swidwina 

- trwaj ą  prace maj ące na celu usuni ęcie wad stwierdzonych podczas odbioru świetlicy 
wiejskiej w Ząbrowie; umowa jest podpisana do 28.02 a przedsi ębiorca nie zg łosił  
jeszcze usuni ęcia usterek; po tym terminie zostan ą  doliczone ustawowe odsetki karne; 
gmina wystąpiła do urzędu wojewódzkiego o wyd łużenie terminu realizacji rozliczenia 
projektu do 16.03 

- trwaj ą  prace zwi ązane z przebudową  drogi w miejscowości Bierzwnica 
- przygotowane są  poprawki do złożenia wniosku o dofinansowanie wydarzenia pn.: 

„Przepis na sukces - gminny konkurs kulinarny" 
- trwa wymiana lamp o świetleniowych na terenie gminy Świdwin 
- w dniu 5 lub 6.03 zostanie podpisany list intencyjny z urz ędem marszałkowskim na 

wspólną  inwestycj ę  tj. na budowę  ścieżki rowerowej Smardzko-Po łczyn po nieczynnej 
linii kolejowej; list intencyjny b ędzie podstawą  do dalszych prac nad przej ęciem nasypu 
kolejowego od PKP 

- trwaj ą  prace kontrolne na terenie gminy Świdwin; zostały dokonane kontrole pod 
względem spalania odpadów, posiadanych rachunków za wywóz nieczysto ści i opieki 
nad zwierzętami 

- wspólnie z komendą  powiatową  policji przeprowadzono akcj ę  pn. „Bezpieczne ferie" 

Ad. 7. INTERPELACJE I ZAPYTANIA RADNYCH 

Pan Jan Kulikowski poinformowa ł , że ostatnio w miejscowo ści Rusinowo wymieniane były 
lampy na ledowe. Niektóre z tych lamp zosta ły źle ustawione i nie świecą  prostopadle do drogi 
tylko na ukos. Mieszkańcy Rusinowa zg łosili prośbę  o poprawę  ustawienia lamp. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że obecnie trwa wymiana lamp i nie by ło jeszcze 
ich odbioru. Dodał , że poprawki b ędą  robione, ponieważ  to nie jest jedyne miejsce, gdzie zosta ły 
one źle ustawione. 

Ad. 8. CZAS DLA SAMORZĄDÓW 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak wyraziła ubolewanie, że Wójt nie skorzysta ł  z 
zaproszenia na zebranie so łeckie do Kluczkowa, gdyż  termin spotkania by ł  z Wójtem ustalany. 
Dodała, że z przykro ścią  przyj ęła informacj ę , iż  Wójt wybrał  galę  Programu Spo łecznik, a nie 
zebranie które by ło przekładane ze wzgl ędu na to, by móg ł  w nim uczestniczy ć . W związku z 
tym, iż  w zebraniu so łeckim uczestniczyli pracownicy urz ędu, mieszkańcy nie uzyskali w 
większości odpowiedzi na zadane pytania. Wobec tego Przewodnicz ąca zapytała ile pieniędzy 
zostało na remont dróg na bie żący rok, ile można spodziewać  się  ciężarówek kruszywa na 
zasypanie dziur w wiejskich drogach, co z wielokrotnie zg łaszanym problemem dowieszenia 
lamp, co z kostką  na chodniki która jest składowana od 2017 r. i kiedy mo żna liczyć  na wsparcie 
pracowników, żeby ułożyć  brakuj ące chodniki? 
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Następnie Przewodnicz ąca złożyła wspólną  pro śbę  do Wójta i Dyrektora PZD, by wzorem lat 
ubiegłych podj ąć  współpracę  w sprzątaniu poboczy, które s ą  zanieczyszczone. 
Poprosi ła także Dyrektora PZD o wyrównanie drogi powiatowej na Swidwinek. 

Ad. 9. ODPOWIEDZI NA INTERPELACJE I ZAPYTANIA 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiadaj ąc pani Przewodnicz ącej Rady powiedzia ł , że nie 
zawsze pomimo umówienia si ę  może uczestniczy ć  w zebraniu, natomiast na spotkaniu by ł  
zastępca Wójta, który ma w zakresie obowi ązków nadzór nad drogami i jako wsparcie 
pracownik gminy, który zajmuje si ę  tematem dróg. Wójt doda ł , że przy okazji gali by ła 
możliwość  spotkania się  z marszałkiem O. Geblewiczem i S.Wziątkiem. Tam właśnie Wójt 
uzyskał  informacj ę  o terminie podpisania listu intencyjnego i miał  możliwość  dopięcia pewnych 
tematów. Uważa, że ranga Zastępcy Wójta w niczym nie umniejsza ła zebraniu wiejskiemu, które 
się  odbyło. 

Zastępca Wójta Pan Tomasz Waszczyk powiedział , że jeżeli chodzi o ilo ść  samochodów z 
kruszywem, to ustalono na spotkaniu że gmina Swidwin jest rozleg ła i działania podejmowane 
są  na bieżąco, gdzie są  potrzeby tam kruszywo trafia na drogi. Doda ł , że nie może odpowiedzie ć  
że wszystkie pieniądze które są  przeznaczone na kruszywo skierowane b ędą  do sołectwa 
Kluczkowo. S ą  pozostałe sołectwa, w których drogi równie ż  wymagaj ą  remontów. Natomiast 
gdy budżet na to pozwoli, to w miarę  możliwości sukcesywnie będzie dostarczane kruszywo na 
uzupełnianie ubytków na drogach. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy pytania dotyczące kwot, ile jest 
środków w budżecie na remonty dróg ma z łożyć  na pi śmie? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział  twierdząco. 

Następnie Przewodnicz ąca odczytała odpowiedź  na interpelacj ę  złożoną  na poprzedniej sesji. 
Odpowiedź  wpłynęła do biura rady 17.02.2020 r. (załącznik nr 3). 
Odnosząc się  do przeczytanej odpowiedzi Przewodnicząca zapytała, czy przez 10 miesi ęcy nie 
dało się  stwierdzi ć , że te koszty b ędą  tak wysokie i trzeba by ło je ponosić? Za te 33 tys. z ł  można 
byłoby zrobić  ok. 200 m drogi z płyt Jomb, bądź  ok. 300 m drogi jeżeli wykonaliby to nasi 
pracownicy, tylko z zakupionego materia łu. Przywiezione by łoby ok. 30 ciężarówek kruszywa 
na utwardzenie dróg. Doda ła, że radni uzyskuj ą  odpowiedzi, że nie ma w budżecie pieniędzy, a 
to są  zmarnowane pieni ądze w naszym budżecie. 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki przyznał  racj ę  Przewodniczącej, że można byłoby wykonać  
200m drogi lub zakupi ć  30 ciężarówek kruszywa, czy wiele innych rzeczy, natomiast pod presj ą  
wywieraną  przez GOPS odno śnie braku warunków do pracy zmusza ła do podj ęcia pewnych 
kroków. Proponowane rozwi ązania nie spe łniały oczekiwań  zarówno pracowników, jak i 
kierowników. Wójt powiedział , że nie widział  różnicy w zakupie proponowanego mieszkania 
oddalonego o 300 m od tego, w którym znajduje si ę  GOPS i adaptować  go na biuro, a nie można 
dla przyk ładu skorzystać  z budynku w Lekowie. Koszty, które zosta ły poniesione to koszt 
zapłaty za projekt i koszt wynajmu mieszkania. Nikt nie wpu ści kogokolwiek do swojego 
mieszkania by móc przygotowa ć  sobie projekt. Należało dostosować  lokal mieszkalny do lokalu 
użyteczno ści publicznej, spe łnić  pewne wymogi co do lokalu użyteczności publicznej. 
Uzyskanie wszystkich zgód i pozwole ń  zaj ęło sporo czasu. Koszty te by ły związane z pracami 
wokół  tego obiektu. Gdy projektant dostarczy ł  projekt i kosztorys na kwotę  127 tys. zł  na samą  
adaptacj ę  budynku, wtedy Wójt podj ął  decyzj ę  o rozwiązaniu umowy. Nie było to przeci ągane. 
Wójt przyznał , że za te pieniądze można było wiele zrobi ć , ale jeżeli zajmuje si ę  jakimś  tematem 
to musi robić  to zgodnie z unormowaniami prawnymi i wymogami, które stawia prawo. 
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Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy nikt nie ogl ądał  mieszkania przed 
podpisaniem umowy? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że mieszkanie było oglądane, tylko nie jest on 
projektantem. Wójt stwierdzi ł , że na podstawie jego opinii inspektor nadzoru budowlanego nie 
wyda zgody na przekszta łcenie lokalu mieszkalnego w lokal u żyteczno ści publicznej. Wójt 
dodał , że było dobrą  decyzj ą  to, że nie kupiono mieszkania które proponowa ła pani Kierownik 
na adaptowanym strychu, bo tam nie by łoby możliwości przekształcenia tego lokalu. Widać  ile 
kosztuje przebudowa na przyk ładzie świetlicy wiejskiej na klub seniora, gdzie to funkcjonuje ju ż  
jako obiekt użyteczno ści publicznej. Wójt stwierdzi ł , że chyba dojrzewamy do my śli, że 
powinno szukać  się  środków i możliwości na budowę  zarówno urz ędu gminy i towarzysz ących 
mu jednostek np. GOPS, bo zada ń  przybywa wszystkim. Wójt przyzna ł , że adaptowanie starych 
poniemieckich budynków jest bardzo kosztowne i chyba by łoby taniej wybudowanie nowego, 
funkcjonalnego urz ędu, który spełniałby swoje zadania. 

PRZERWA 12.52 - 13.02 

Ad. 10. PODJĘCIE UCHWAL 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosiła Sekretarz Gminy Panią  Halinę  
Czajkowską  o przedstawienie projektów uchwa ł . 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy nieruchomo ści gruntowej w Rogalinie (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 4 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XVIII/137/2020 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy 
dzierżawy nieruchomo ści gruntowej w Rogalinie zosta ła podj ęta jednogłośnie 11 głosami „za" 
(imienny wykaz g łosowania stanowi za łącznik nr 5 do protokołu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie wyrażenia zgody 
na sprzedaż  nieruchomo ści w Smardzku (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 6 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XVIII/138/2020 w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż  nieruchomo ści w 
Smardzku została podj ęta jednogłośnie i ł  głosami „za" (imienny wykaz g łosowania stanowi 
załącznik nr 7 do protoko łu). 

Sekretarz Gminy Pani Halina Czajkowska przedstawi ła uchwałę  w sprawie uchwalenia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie Swidwin na lata 2020-2022 (tre ść  uchwały 
stanowi załącznik nr 8 do protoko łu). 
Uchwa ła Nr XVIII/139/2020 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny 
w Gminie Swidwin na lata 2020-2022 zosta ła podj ęta jednogłośnie 11 głosami „za" (imienny 
wykaz głosowania stanowi załącznik nr 9 do protoko łu). 

Skarbnik Gminy Pani Renata Kami ńska przedstawiła uchwałę  w sprawie dokonania zmian 
w budżecie gminy na rok 2020 (tre ść  uchwały stanowi załącznik nr 10 do protoko łu). 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, kiedy był  podpisany aneks do umowy z 
wykonawcą  remontu świetlicy w Ząbrowie? Dodała, że zmiany budżetowe wynikaj ą  z 
konieczno ści dokończenia inwestycji z roku 2019 w ramach programu rewitalizacji - remont 
świetlicy w Ząbrowie. 
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Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że aneks by ł  podpisany na początku stycznia lub 
na koniec grudnia. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zapytała, czy w momencie uchwalania budżetu 
na 2020 r. nie by ło wiedzy, że ta inwestycja nie b ędzie dokończona w 2019 r.? 

Wójt Pan Kazimierz Lechocki odpowiedział , że nie było takiej wiedzy, a wcze śniejsze 
zapewnienia by ły że wykonawca wywi ąże się  w terminie. 

Uchwala Nr XVIII/140/2020 w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020 
została podj ęta głosami: „za" - 10 głosów, „wstrzymuj ący się" - 1 glos (imienny wykaz 
głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu). 

Ad. 11. WOLNE WNIOSKI 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak zaprosi ła radnych, so łtysów, pracowników 
urzędu i mieszkańców gminy na szkolenie dotycz ące aktywno ści lokalnej, roli so łectw jako 
jednostek pomocniczych gminy, które odbędzie się  04.03.2020 r. o godz. 16.00 w tutejszej sali. 
Szkolenie odbędzie się  w ramach akademii samorządowej realizowanej we wspó łpracy z 
fundacj ą  im. Stefana Batorego i stowarzyszenia Polites. W programie przewidziane s ą  trzy 
tematy: fundusz so łecki - dlaczego tak dobre rozwi ązanie tak często nie działa, sołectwa mogą  
dużo - niewykorzystany potencjał , inicjatywa lokalna - jak realizować  swoje pomysły. 
Przewodnicząca zaprosi ła wszystkich, którzy chc ą  działać  na rzecz swojej lokalnej spo łeczno ści. 

Przewodnicząca Rady Pani Anna Olejniczak poprosi ła Wita, gdy środki budżetowe na to 
pozwolą  to dobrze by łoby zastanowi ć  się  nad prenumeratą  Gazety So łeckiej dla so łtysów. 
Dodała, że jest to duża dawka wiedzy, a każdy z so łtysów potrzebuje dobrych praktyk, szkole ń  i 
pokazania tego jak funkcjonuj ą  inni sołtysi. 

Pan Antoni Giluk podziękował  Wójtowi za wsparcie turnieju tenisa sto łowego w Cieszeniewie. 
Radny podziękował  także Panu Sebastianowi Basiejko za wsparcie organizacyjne oraz pani 
Sołtys. Następnie radny pochwali ł  działania dotyczące budowy ścieżki rowerowej. 

Ad. 12. ZAKOŃCZENIE 

W związku z wyczerpaniem tematyki posiedzenia o godz. 13.12 Przewodnicz ąca Rady Gminy 
Pani Anna Olejniczak zamknęła obrady XVIII/2020 Sesji Rady Gminy Swidwin. 
Płyta z nagraniem z sesji stanowi integralną  część  protoko łu. 

Na tym protokól zakończono. 

Przewodnicząca Rady 

kdin 

PrQtoko łowała 
(M w i &c~l 

Izabela Zwojska 



Załączniki: 
1) Lista obecno ści. 
2) Informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Swidwin za rok 2019. 
3) Odpowiedź  na interpelacj ę  złożoną  w dniu 28.01.2020 r. 
4) Uchwała Nr XVIII/137/2020 w sprawie wyra żenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 

nieruchomo ści gruntowej w Rogalinie. 
5) Imienny wykaz głosowania w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy dzier żawy 

nieruchomo ści gruntowej w Rogalinie. 
6) Uchwała Nr XVIII/138/2020 w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Smardzku. 
7) Imienny wykaz g łosowania w sprawie wyra żenia zgody na sprzeda ż  nieruchomo ści w Smardzku. 
8) Uchwała Nr XVIII/139/2020 w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Świdwin na lata 2020-2022. 
9) Imienny wykaz g łosowania w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Wspierania Rodziny w Gminie 

Swidwin na lata 2020-2022. 
10) Uchwała Nr XVIII/140/2020 w sprawie dokonania zmian w bud żecie gminy na rok 2020. 
11) Imienny wykaz głosowania w sprawie dokonania zmian w budżecie gminy na rok 2020. 
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